

# គ្រោះរបស់មហាធម៌

សិស្សមហាធម៌មកតាមលោកគ្រូសង្គ្រោះសត្វលោក, នេះជាការ ចៀសមិនរួចរបស់ប្រវត្តិសាស្ត្រ, ក៏ជាការស្បថសច្ចាពេលបុរេប្រវត្តិ, កាន់ តែជាកិត្តិយសដ៏ពិសិដ្ឋធំធេងមិនដែលមានពីមុនតាំងពីចក្រវាលបង្កើត មក, តែដំណើរការគឺលំបាកនិងគ្រោះថ្នាក់កំណាច។ មនុស្សសាមញ្ញដ៏ ពិបាកពន្យល់ការបង្ហាញនៃក្តីមេត្តាធំទូលាយរបស់សិស្សមហាធម៌នៅទី មនុស្សសាមញ្ញ, ក្នុងពេលដំណាលគ្នាសិស្សមហាធម៌ប្រឆាំងនឹងការ ធ្វើទុក្ខបុកម្នេញ, កាយវិញ្ញាណទាំងនោះក្រោយខ្នងមនុស្សគឺនឹងព្យុះ ព្យង់មនុស្សយកមូលហេតុអ្វីមួយរបស់មនុស្ស, (ដើម្បី)ជាក់សម្គាល់និង ធ្វើទុក្ខបុកម្នេញសិស្សមហាធម៌និងខ្ញុំ។

គ្រោះរបស់មហាធម៌ដែលលេចឡើងនៅប្រទេសចិនតាំងពីឆ្នាំ ១៩៩៩, រហូតដល់ថ្ងៃនេះ, មិនថាខ្លួននៅអាមេរិកសូម្បីតែដល់ពិភព លោកទាំងមូលពីដើមមកសុទ្ធតែគ្មានដែលបញ្ចប់។ សង្គ្រោះមនុស្សគឺ នឹងទាក់ទងដល់អំណាចកម្មដែលមនុស្សបង្កមកនៅក្នុងប្រវត្តិសាស្ត្រ, ហើយខ្មោចព្រាយគឺនឹងកេងប្រវ័ញ្ចអំណាចកម្មរបស់មនុស្សតាមពេល តាមកន្លែងជ្រៀតជ្រែកបំផ្លាញ។ សិស្សមហាធម៌មកតាមលោកគ្រូ សង្គ្រោះមនុស្សក្នុងពេលដំណាលគ្នាក៏កំពុងសង្គ្រោះខ្លួនឯង, ក៏កំពុង រំលាយអំណាចកម្មរបស់ខ្លួន, ហើយខ្មោចគឺនឹងកេងប្រវ័ញ្ចអំណាចកម្ម របស់សិស្សមហាធម៌ដើម្បីរារាំងសិស្សមហាធម៌សង្គ្រោះមនុស្ស, ហើយ មនុស្សលោកីយ៍ដែលបានសង្គ្រោះ, ខ្លួនឯងគ្មានវិធីសងទោសកម្មទាំង អស់ដែលបន្ទាល់ទុកមកពីប្រវត្តិសាស្ត្រ, អាទិទេពគឺត្រូវដោះស្រាយ ដោយករុណាមួយចំណែកឲ្យមនុស្ស, បានរំលាយមួយចំណែកផ្ទាល់ខ្លួន វា, លោកគ្រូក៏ត្រូវតែជំនួសមនុស្សទទួលរងមួយចំណែក, ដូច្នោះសង្គ្រោះ

ជីវិតកាន់តែច្រើន, លោកគ្រូទទួលរងកាន់តែធំ។ សិស្សរមហាធម៌កំពុង  
ប្រឆាំងនឹងការធ្វើទុក្ខបុកម្នេញធ្វេសប្រហែសបន្តិចគឺនឹងមានគ្រោះថ្នាក់។

បច្ចុប្បន្នសិស្សរមហាធម៌ក្នុងពេលធ្វើសារព័ត៌មានលេចឡើងបញ្ហា,  
ចម្បងគឺដោយសារសិក្ខាកាមខ្លួនឯងធ្វើមិនល្អបង្កឡើង, ប៉ុន្តែក៏មានកត្តា  
នៃអវកាលផ្សេងក្រោយខ្នងមនុស្ស។ លោកអ្នកមានអារម្មណ៍ថាក្នុង  
ពេលប្រឆាំងការធ្វើទុក្ខបុកម្នេញគ្មានលុយដីពិបាក, ចង់រកលុយបន្តិច  
ប្រឆាំងនឹងការធ្វើទុក្ខបុកម្នេញរបស់កុម្មុយនីស្តចិន, មានរឿងមិនសម  
រម្យរដ្ឋាភិបាលក៏អាចដោះស្រាយ, នេះជាលោកអ្នកខ្លួនឯងគិត  
(ដូច្នោះ)។ លោកអ្នកសន្មតថាប្រឈមនឹងការប្រមូលផលសរីរាង្គ,  
ក្រោមកាលៈទេសៈរាល់ថ្ងៃមានមនុស្សត្រូវបានធ្វើទុក្ខបុកម្នេញដល់  
ស្លាប់, ប្រើលុយនេះប្រឆាំងនឹងការធ្វើទុក្ខបុកម្នេញ, មិនត្រូវការសម្រាប់  
គោលបំណងផ្សេង, អតីតកាលនិយាយថាគួរ, ប៉ុន្តែលោកអ្នកបានភ្លេច  
រួចហើយសិស្សរមហាធម៌ដល់ពេលណាក៏ដោយសុទ្ធតែត្រូវដើរឲ្យសុចរិត  
ផ្លូវរបស់ខ្លួនឯងទើបនឹងមិនលេចឡើងបញ្ហា។

ក្នុងពេលដំណាលគ្នាភាពពិតខ្ញុំដឹងពួកយើងកំពុងសង្គ្រោះសត្វ  
លោក, នៅមានអំណាចកម្ម១៥ភាគរយមិនទាន់រំលាយអស់។ នេះ  
ជាសង្គ្រោះសត្វលោកជាង២០ឆ្នាំបន្សល់ទុកមក, នេះធំសម្បើមណាស់,  
ខ្ញុំដឹង។ ដោយហេតុនេះសម្ភាធំសម្បើមដែលខ្ញុំត្រូវប្រឈម, ទទួលរង,  
នឹងមកម្តងមួយៗ។ សង្គ្រោះមនុស្សពិបាក, មិនមែនថាហើយបាន  
ទេ។ ដោយហេតុនេះ, ទេពសិស្សសង្គ្រោះមនុស្ស “ក្រុមសិស្សៈស្ទិន  
យីន” ក៏កំពុងបានរាប់បញ្ចូលផងដែរ។

ចំពោះសិស្សរមហាធម៌ដើម្បីនិយាយ, ប្រឈមនឹងម៉ាស៊ីនយោសនា  
ខ្លាំងធំអាក្រក់កំណាចរបស់កុម្មុយនីស្តចិន, ប្រឈមនឹងរដ្ឋាភិបាល  
កុម្មុយនីស្តចិនប្រើកម្លាំងទូទាំងប្រទេស, ក្រោមកាលៈទេសៈគ្រប់

ទិដ្ឋភាពជាក់សម្គាល់, ចំនួនសិស្សមហាធម៌នៅខាងក្រៅប្រទេសចិនដី  
គោកតិចតួចខ្លាំងណាស់, ហេតុនេះអាណាព្យាបាលនាំកុមារក៏ចូលរួម  
ប្រឆាំងនឹងការធ្វើទុក្ខបុកម្នេញ។ ដើម្បីប្រឆាំងការធ្វើទុក្ខបុកម្នេញកាន់តែ  
មានប្រសិទ្ធភាព, ក្នុងពេលដំណាលគ្នាចាប់ផ្តើមពេលសិស្សសាលាហ្វី  
ធានរៀនវប្បធម៌បានល្អបំប៉នកុមារក្លាយជាអ្នកសិស្ស, ប្រើទម្រង់កម្លាំង  
អហិង្សាប្រឆាំងការធ្វើទុក្ខបុកម្នេញបង្ហាញប្រទេសចិនមុនពេលមិនទាន់  
មានកុម្មុយនីស្តចិន, ទុកឲ្យមនុស្សស្គាល់ច្បាស់កុម្មុយនីស្តចិន, ក្នុង  
ពេលដំណាលគ្នាលាតត្រដាងការធ្វើទុក្ខបុកម្នេញ, ក្នុងពេលដំណាលគ្នា  
ក៏បញ្ជូនសារដែលអាទិទេពសង្គ្រោះមនុស្សនៅចុងបញ្ចប់។ ក្នុងពេល  
សំដែងប្រើថាមពលសុចរិតរំលាយដោះគ្រោះមហន្តរាយរបស់មនុស្ស  
លោកីយ៍, ជនជាតិអាមេរិកនិងពិភពលោកទាំងមូលកំពុងទទួលបាន  
អត្ថប្រយោជន៍។ ក៏មានន័យថាសមាជិកនីមួយៗក្នុងមហាធម៌កំពុង  
ប្រឆាំងនឹងការធ្វើទុក្ខបុកម្នេញ។

នៅប្រទេសចិន, មនុស្សធំនិងកុមារសុទ្ធតែនៅក្នុងគ្រោះទុក្ខ, កុមារ  
ក៏កំពុងត្រូវចាប់ជាក់គុក, ក៏កំពុងត្រូវធ្វើទុក្ខបុកម្នេញដល់ស្លាប់។ ស្ត្រី  
យើងមានមួយផ្នែកគឺជានិស្សិតសំដែងហាត់ការ, អាណាព្យាបាលពួក  
គាត់ជាក់ស្តែងគឺត្រូវការកូនពួកគាត់ទាំងសិក្សាទាំងចូលរួមប្រឆាំងនឹង  
ការធ្វើទុក្ខបុកម្នេញ។ គោលបំណងដែលអាណាព្យាបាលធ្វើកូនចូល  
សាលាហ្វីធានគឺដើម្បីរឿងនេះ, ពេលចូលរៀនសិស្សសុទ្ធតែធ្លាប់បាន  
សាលាសួរថាមកហ្វីធានដើម្បីធ្វើអ្វី? ពួកគាត់សុទ្ធតែនិយាយជួយលោក  
គ្រូសង្គ្រោះមនុស្ស, សុទ្ធតែសែនចង់ចូលរួមសំដែងស្ត្រីយើងលាត  
ត្រដាងការធ្វើទុក្ខបុកម្នេញរបស់កុម្មុយនីស្ត, រំដោះមិត្តអ្នកបួសនៅ  
ប្រទេសចិនដីគោក។ សង្គ្រោះមនុស្សប្រឆាំងការធ្វើទុក្ខបុកម្នេញ, ចំពោះ  
ពួកយើងដើម្បីនិយាយ, មនុស្សធំពួកយើងនិងកុមារសុទ្ធតែមានចំណែក,

មានកុមារមួយចំនួនដ៏រឹងមាំ! ភាពពិតប្រាកដនៃការធ្វើទុក្ខបុកម្នេញជារឿង  
ផ្ទៃក្នុងរបស់ក្រុមបួសហាត់ពួកយើង, គ្មាននរណាជួយពួកយើង! រួមទាំង  
រដ្ឋាភិបាល, សហគ្រាសធំៗ។ ទោះបីយ៉ាងនេះ, ក្រោយខ្នងនៅមាន  
មនុស្សញុះញង់មនុស្សលោកីយ៍វាយប្រហារស្ថិតិយើងដោយកេងប្រវ័ញ្ច  
ពាក្យនិយាយរបស់សិស្សមិនទាន់គ្រប់អាយុជាអ្នកសំដែង, ភាពពិតគឺ  
ជាដំណើរការហាត់ការរបស់សិស្ស។ ប្រឈមនឹងការធ្វើទុក្ខបុកម្នេញ  
មិនធ្លាប់មានពីមុនមកនេះ, ពួកយើងគ្រាន់តែអាចចូលរួមទាំងមូល  
ប្រឆាំងនឹងការធ្វើទុក្ខបុកម្នេញ, បើសិនយកវាធ្វើលេសវាយប្រហារស្ថិតិ  
យើង, តើនៅជាប្រទេសអាមេរិកទៀតឬ?

ភាពពិតគ្រោះរបស់មហាធម៌នឹងមិនដោយសារតំបន់ខុសគ្នាហើយ  
បញ្ចប់, គ្រាន់តែការបង្ហាញមិនដូចគ្នា។ ក្នុងគ្រោះរបស់មហាធម៌ក៏កំពុង  
ជ្រើសរើសជីវិតដែលបន្ទាល់ទុកចុងក្រោយនិងជីវិតដែលសម្អាត, ក៏រួម  
បញ្ចូលក្នុងចំណោមសិស្សមហាធម៌ផងដែរបានឬមិនបាន។

លោកគ្រូ លីហ៊ុនដី  
ថ្ងៃទី០៥ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២៤